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Minuta
Dezbaterii publice din data de 10.03.2025

':

In conformitate cu prevederile Legii27312006 privind finanjele publice locale Ei ale
Legii 5212003 din Legea 5212003 privind transparenla decizionald in administrafia
publica republicatd, UAT Municipiul Slobozia a organtzrt dezbaterca publicl a
Proiectului de Buget al Municipiului Stobozia pe anul 2025.

Prin anunlul public nr.36721105.03.2025 s-a adus la cunoqtinla publicd organizarea
dezbaterii publice in data de 10.03.2025 ora 76, la sediul Centrului Cultural IONEL
PERLEA, SALA S'I'UDIO, modalitatea de inscriere la cuvdnt, tirnpul alocat fiecdrui
cetdtean, astfel fiind asigurat accesul qi dreptul la liberd exprimare a cetd{enilor irit'bresali
conform prevederilor legale .Ladezbatere all fost invitali sd participe persoanele fizice qi
jirridice. Autoritalile administraliei publice, organizaliile qi asocialiile interesate,
reprezentanlii mass media .

La dezbaterea organizatd, au participat din partea Primiriei Municipiului Slobozia
domtrul Potor Ddnu! Alexandru - Primar al Municipiului Slobozia, domnul Muqat
Gabriol-Viceprimar al Municipiului Slobozia, dl.Manea Gigi-Viceprimar al Municipiului
Slobozia, dna. Adam Virginia director executiv al DFPL Slobozia, dl. Tudoran Valentin -
secretar general al Municipiului Slobozia, d!. Nedelcu Valentin clirector executiv Polilia
Locald, dl. Stanciu Cdtalin director executiv DECIT Slobozia, dl. Dunritru Valentin
director executiv DADP Slobozia, dna. Pocotila Mirela consilier primar, dna. Munteanu
Danicla consilier primar, dl.Vasile Ionu! consilier DFPL Slobozia , consilieri locali din
cadrul Clonsiliului Local al Municipiului Slobozia.

Moderatorul.dezbaterii a fost domnul Primar Potor Ddnu!-Alexandru . int6lnirea a
fost interactivS, limita stabilitd in anunJ pentru luarea cuvdntului fiind de 5 rninute
Domnul primar a dispus ca toate persoanele prezente care au dorit, sd ia cuvAntul, fiind
ascultate opiniile tuturor .

Discursul persoanelor care au luat cuvdntul a cuprins intrebdri, rdspunsuri,
argumente qi contraargumente din partea acestora, ce au interferat cu leplicicile
reprezeutan{ilor administraliei publice locale qi ale altor persoane clin sal[ .

La dezbatere au parlicipat un numdr de cca. 25 de persoane, respectiv
reprezenlan{ii adrninistra{iei locale, persoane ftzice, reprezentan{i ai societdlii civile ;i.
reprczcntanli din mass-media locald .

Dl. Primar Potor Alexandru a deschis gedin{a de dezbatere publicd prin prezentarea
genelalii a proiectului de hotdrdre subliniind importanla acestuia ;i faptul cd Eedinla este
publica. deschisd pentru tofi cetdlenii din Municipiul Slobozia Ei reprezentanlii mass
rnedia.

lfl. Prirnar Potor Alexandru a mullumit pentru interesul manif-estat de c5tre cei
plezen{i in sal6 cAt Ei unndritorilor din mediu online.



Dl. Primar a comunicat persoanelor prezente, faptul c6, av6nd in vedere importahla
proiectr"rlui de buget, a considerat ca fiind foarte util6 organizareaacestei intdlniri fald in
fbla cu cetdfenii din Slobozia, astfel incdt, pe ldngd propunerile qi opiniile scrise sd fie
primite de la cetdfeni sugestii ;i puncte de vedere in direct .

S-a discutat despre procedura de aprobare a bugetului, principiile de alocare a
fondurilor Ei principalele investilii planificate pentru anul2025 .

Dl.Prirnar a menlionat in piezentarea fdcutS, data de publicare a proiectului de
btrget respectiv 25.02.2025, perioada de 15 zile prevdzntd.pentru asigurarea transparenlei
acestuia Ei faptul cd se aqteaptd opiniile Ei propunerile cetdfenilor referitoare la proiectul
prezentat pe site-ul instituliei qi la avizierul acesteia .

l)1. Primar Potor Alexandru a prezerfiat principiile qi direc{iile folosite in alcltuirea
proiectului de buget pentru anul2025, respectiv :

r Reducerea cheltuielilor de funclionare cu un procent de 20oh pentru a se direcfiona
mai multe fonduri cdtre proiectele de investilii ;

>
anterioare pentru a se evita restituirea fbndurilor ;

/ Investilii in infrastructurd : apd potabild , aer, aslaltAri, eflcientizare energeticd
clddiri .

Dl.Primar Potor Alexandru a prezentat investiliile prioritare pentru oraqul Slobozia
in anul 2025, respectiv:
, Rezolvarea problemei mirosului , analiza situaliei qi dispunerea unor solulii pentru

relocarea staliei de epurare in afara oraqului;
/ Rezolvarea problemei apei potabile din oraE prin identificarea unor surse alternative

( Ograda, Dundre );
/ Inchiderea proiectului Piafa Revoluliei prin viabilizarea Ei punerea in funcliune a

parcdrii subterane dintre Primdrie Ei Prefbcturd;
r r^inahzarea proiectelor europene, in special a celor legate de inliastructura Ecolari Ei

eficienfa energeticd a clddirilor din cadrul acestei infrastructuri ;
i Reabilitarea parcurilor qi a locurilor de joacd din Municipiul Slobozia.

Dl.Primar Potor a dat cuvAntul dornnului Viceprimar Manea Gigi , cate aprezentat
situaiia Direcliei de Cultur6, ac{iunile gi proiectele planificate de aceasta pentru anul
2025 .

Dl. Primar a dat cuvAntul dnei. Adarn Virginia, director executiv al DFPL Slobozia
pentru prezentarea in detaliu a alocdrilor fEcute in cadrul proiectului de buget pentru anul
2025 .

Dna. Adam Virginia a precizat cd bugetul general consolidat de venituri pentru anul
2025 este de323,7 milioane lei din care287,37 milioane lei au ca sursd bugetul local .

Fafa de anul anterior, bugetul local pentru anul '2025 este mai mare cu3l,\o/o .

Dr-ra. Adam Y. a prezentat in detaliu sursele de venituri pentru bugetul local qi
cuantumul acestora. De asemenea a precizat cd valoarea sumelor provenind de la
Uniunea Europeand este de 3 1,9 milioane lei .

In continuare dna. Adarn Virginia aprezentat bugetul total de cheltuieli cu o valoare
de 310,1 milioane lei din care pentru secfiunea funclionare au fost aloca{i 153,6 milioane
lei. iar pentru secliunea dezvoltare 157 milioane lei preciz6nd cd deficitul de 23.4
milioane lei raporlat, va fi acoperit din excedentul anului precedent .
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Dna. Adam V. a precizat cd lista de irrvestilii cuprinde 128 de obiective din care ,
pentru investitiile itr continuare sunt alocafi 1 15,3 milioane lei , pentru obiectivele noi de
investilii sunt aloca{i21,3 milioane lei, iar pentru achiziliile de bunuri qi alte cheltuieli
suma de 20,3 milioane lei . Deci valoarea totald alocatd investiliilor in anul 2025 este de
157,1 rnilioane lei .

Dl.Primar a solicitat intervenlii din partea celor prezen{i Ei a dat cuvdntul dlui.
Maddlin Soflonie, reprezentantul ziarului Independer-rt, care a solicitat preciz'ari privind
reducerile prezentate de 20o/o anunlate in secliurea cheltuielilor de funclionare .

Dl.Primar a rdspuns precizAnd cd a solicitat colegilor din cadrul UAT Slobozia, sd
gdseascd solulii pentru economisirea banilor de la bugetul local, prin reducerea serviciilor
externe contractate gi prin rczolvarea problemelor ora;ului cu forle proprii .

Dl. Primar a precizat cd austeritatea generald existentd la nivel de buget nalional
trebuie sd se transfbre ierarhic ;i la nivelul Primdriei Slobozia, qi a menlionat cd
a;teptdrile sale sunt ca pe parcursul anului, guvernul sd ne acorde resurse financiare
suplimentare la rectificdrile bugetare, necesare pentru finanjarea investiliilor in
comunitatea locald .

Dl. Primar a dat cuv6ntul unui cetdlean care. a solicitat precizdri referitoare la
perioada de timp alocatd rezolvdrii problemei mirosului din oraq .

Dl Primar a descris cornplexitatea problemei, intervalul mare de timp in care nu s-
au luat mdsurile necesare qi a concluzionat cd iqi doreEte ca in primii 2,3 ani din mandat
sd rezolve aceastd problemd cu care se confruntb comunitatea . Apoi a descris situalia
apei potabile qi soluliile identificate care vor fi puse in dezbatere publicd cdt mai repede
posibil .

Dl Primar aprecizat cd in momentul de fald se aqteaptd o investilie in 11 cladiri de
invdldmAnt prin programul ELENA .

Costurile irrtervenfiilor la aceste cladiri vor fi suportate doar in proporlie de 50 Yo

din fbnduri eutopene, restul va trebui suportat de la bugetul local, lucru care va pune o
mare presiune pe bugetul local alocat investiliilor.

Dl. Primar a identificat un alt obiectiv important pentru primdrie. respectiv
finalizarea unor chestiuni nerezolvate de mult timp, cu sume mici de la bugetul local,
cum ar fi: asigurarea de WC-uri publice in toate parcurile, pielele, bazar, asigurarea
ilurninatului public pentru locurilor de joaci gi funclionarea sistemelor de irigalii urbane .

Acestea vor fi rezolvate cu resursele UAT, cu angajalii societafilor din subordinea
prirndriei astfel incAt sd se oblind efecte maxime cu bani pulini .

In concluzie, bugetul alocat pentru anuI 2025 pune accent pe investilii qi reducerea
cheltuielilor curente, cu un focus special pe infrastructurd, servicii publice qi finalizarea
proiectelor cu finanlare europeand .

Potrivit prevederilor art.7 alin (10) lit. b) din Legea 5212003, dezbaterea s-a
incheiat in momentul in care to{i solicitanlii inscriqi la cuvdnt qi-au exprimat
recomandilile gi au fbst ascultate toate persoanele care au dolit sd-qi exprime punctele de
vedet'e. Avdnd in vedere cd nu au mai fost alte puncte de vedere, lucrdrile dezbalenr
publice au fbst declarate inchise.

Primar Municipiul Slobozia
Potor D dnu!-Alexandru

intocmit
Consilier - Muraragu Cristian
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